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Notulen van de vergadering gehouden op 
vrijdag 17 mei 1985 in de Trêveszaal van het 

Kabinet Minister-President, aangevangen 
in aansluiting aan de ministerraad 
van het Koninkrijk en 's middags 

voor tgezet 

Aanwezig: minister-president Lubbers en de ministers 
Van Aardenne, Braks, Brinkman, Van den Broek 
(pt.1 t/m 3, 6, 7 en 9 ged.)/ De Koning, 
Korthals Altes, Rietkerk, Ruding, De Ruiter, 
Schoo (pt.1 t/m 3 en 9 ged.), Smit en 
Winsemius (Afwezig is minister Deetman) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Amelsvoort (pt.6, 7 en 12), Van Eekelen 
(pt.3a, 3b, 3d en 3e), Korte (pt.3h en 5) en 
Van Zeil (pt.5, 6, 7 en 12) 

Secretaris : drs.J.Wijnhoud (plv.) 
Adjunct-secretarissen: mevr.drs.G.A.Hofenk 

(pt.1 t/m 3 en 9 ged.) 
mr.drs.R.K.Visser 
(pt.4 t/m 9 ged. en 
10 t/m 12) 

Hoofddirecteur RVD : drs.G.F.Lörtzer (plv.) 

1 a. Notulen van de vergadering van 4 april 1985 
(nr.11287 en 11287b) 

Aangehouden tot de volgende vergadering 

1 b. Notulen van de vergadering van 26 april 1985 
(nr.11305 en 11305b) 

De notulen worden vastgesteld na de 
wijzigingen opgenomen in bijlage I. 
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3° Ad punt 5.6 (Voorbereiding Cultuurraad 
dd. 28 mei 1985, diversen: ondertiteling van 
via kabel uitgezonden buitenlandse 
t.v.-programma's): Over dit punt zal nog nader 
overleg worden gevoerd tussen minister 
Brinkman en staatssecretaris Van Eekelen. 

3 b. Ontwerp EG-richtlijn inzake het consumenten-
krediet (Zie notulen m.r. 10 mei 1985, punt 3a) 

Staatssecretaris Van Eekelen deelt mee 
dat er met Economische Zaken en Justitie 
overeenstemming is bereikt over de formulering 
van de ontwerp-EG-richtlijn inzake het 
consumentenkrediet. De raad neemt daarvan kennis. 

3 c Verslag EG-landbouwraad 13 t/m 16 mei 1985 
(Zie notulen m.r. 10 mei 1985, punt 3a) 

Minister Braks deelt mee dat de 
Landbouwraad de vorige dag na een marathonsessie 
van vier dagen is afgesloten. De sfeer in de 
Landbouwraad werd grotendeels bepaald door de 
implicite dreiging van Westduitse zijde het 
akkoord van Luxemburg te zullen inroepen. Er was 
daardoor geen sprake van een normale 
onderhandelingssituatie, omdat het niet zeker was 
of de BRD inderdaad een beroep zou doen op deze 
regeling. De andere lidstaten streefden er dan 
ook naar niet te hard te onderhandelen, opdat de 
BRD daarin geen aanleiding zou kunnen vinden om 
zich op dit akkoord te beroepen. Minister Kiechle 
riep uiteindelijk wel de eerste fase van de 
formule van het akkoord van Luxemburg, te weten 
uitstel van de besluitvorming ten behoeve van 
nader beraad, in. Er lag overigens bij 
EG-commissievoorzitter Delors ook nog een brief 
van bondskanselier Kohl, waarin suggestieve, maar 
geen duidelijke uitspraken, in de richting van 
het akkoord van Luxemburg werden gedaan. Vanwege 
de koppeling van de vaststelling van de nieuwe 
landbouwprijzen aan de nieuwe graanprijzen was 
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het niet mogelijk tot besluitvorming over het 
totaalpakket te komen. Nadat de graanprijzen uit 
het pakket waren gelicht, konden er besluiten 
worden genomen over de rest van het prijzen
pakket. De langdurige beraadslagingen hebben op 
dit punt uiteindelijk tot een bevredigend 
resultaat voor Nederland geleid. In de zuivel
sector zijn de prijzen bijv. met gemiddeld 2,5% 
in plaats van met 1% verhoogd. Een tegenvaller is 
echter dat de melkveehouders het komende jaar 1% 
minder melk moeten gaan produceren. In de 
toepassing van de superheffing is er evenwel ook 
een concessie gedaan. De betaling van de super
heffing behoeft nu pas te geschieden na 
12 maanden in plaats van na 3 maanden, zoals 
oorspronkelijk was vastgesteld. Verder is er een 
bevredigende oplossing gevonden voor de opkoop
regeling en de zetmeelhoudende produkten, die 
aanvankelijk aan de graanprodukten waren 
gekoppeld. Afgesproken is dat de nieuwe regeling 
voor zetmeelhoudende produkten pas op 1 augustus 
volgend jaar in werking zal treden. Er is 
overigens op zich geen haast geboden met het 
graandossier. De graanprijzen behoeven immers pas 
op 1 augustus a.s. in te gaan. De Europese 
Commissie stelde zich tijdens de Landbouwraad 
zeer terughoudend op. Gezien de onzekerheid over 
het Westduitse standpunt was de onderhandelings
ruimte ten aanzien van concessies immers zeer 
miniem. Commissaris Andriessen toonde zich 
uiteindelijk toch bereid zijn oorspronkelijke 
voorstel tot verlaging van de graanprijzen met 
3,6% met de helft te verlagen. Toen bleek dat het 
Westduitse standpunt ook niet helemaal onwrikbaar 
was: minister Kiechle wilde echter slechts een 
prijsverlaging van 0,9% accepteren. In reactie 
daarop heeft de Commissie het tussenvoorstel 
ingetrokken. Het graandossier zal nu apart worden 
behandeld. Het is waarschijnlijk dat de Commissie 
de nieuwe onderhandelingsronde in zal gaan met 
het oorspronkelijke voorstel. Spreker verklaart 
dat hij negatief op de Westduitse houding heeft 
gereageerd. Dat er met betrekking tot de graan
prijzen niet tot een compromis zou kunnen worden 
gekomen, acht spreker een verkeerde inschatting. 
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De Commissie zal naar zijn mening niet willen 
meewerken aan een verlenging van de bestaande 
graanprijzen. Vanwege het daardoor ontstane 
vacuüm zal de Commissie immers zijn genoodzaakt 
andere maatregelen te treffen. Er zullen immers 
nieuwe financieringsmogelijkheden moeten worden 
gevonden om de voortzetting van het EG-beleid in 
het algemeen te waarborgen en indien dit 
onverhoopt nodig mocht zijn, zal het gat moeten 
worden opgevangen binnen het bestaande 
budgettaire kader. Dat betekent dat er binnen het 
budgettaire kader sprake zal moeten zijn van 
aanvullend beleid en beheersmaatregelen. Bij dit 
laatste zal de Commissie naar alle 
waarschijnlijkheid uitgaan van een 
graanprijsverlaging met 3,6%. Mocht er dus niet 
tot overeenstemming kunnen worden gekomen over de 
vaststelling van de nieuwe graanprijzen, dan 
zouden dergelijke maatregelen de BRD nog 
behoorlijk tegen kunnen vallen. 

De minister-president vraagt waarom er 
geen begin is gemaakt met de afbraak van de 
positieve monetaire compenserende bedragen 
(MCB's). Hij heeft namelijk de indruk dat bij 
herhaling van een dergelijke afbraak wordt 
afgezien. 

Minister Braks antwoordt dat dit 
besluit een onderdeel is van het compromis over 
het totale pakket. Het is helaas vanwege het 
inflatietempo niet mogelijk de MCB's in een 
versneld tempo af te breken. Er is echter wel 
sprake van een gematigde afbraak. Hij is terzake 
dan ook niet zo pessimistisch gestemd. Het 
gemiddelde van de positieve MCB's bedraagt 
overigens 1,8%. 

3 d. Grensfacilitatieoverleg tussen Benelux, BRD en 
Frankrijk (Zie notulen m.r. 10 mei 1985, 
punt 3c) 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
dat het afgelopen week gevoerde grensfacilitatie-
overleg redelijk is verlopen. Er resteert slechts 
één hangpunt. Spreker heeft tijdens de bespreking 
een koppeling tussen de franchise voor de tank-
inhoud van vrachtwagens en de harmonisatie van de 
dieselaccijns weten te voorkomen. Een groot 
strijdpunt wordt echter gevormd door de rit- en 
termijnmachtigingenproblematiek. Dit 
onderhandelingspunt is echter nog niet als 


